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בשעה טובה ומבורכת נולד לנו נין ראשון הבוקר,                        

 נכד להדס ואבידן. 

נולד נכד לאילנית ושמואל שבטירת צבי.                         -ובנוסף

 מה רבו מעשיך אלוקים

 שנשמע עוד הרבה בשורות טובות.

 עם ישראל חי

 סלי ומתניה בית יעקב

 מהגבאים:  

 חג השבועות מאחורינו והגיע שלב התודות0

  על קישוט בית הכנסתלנתן קופלס  

  על לימוד מפרה למעבירי השיעורים

 ומעורר מחשבה

  על השותפות, הסיוע לאילת צביאל

 והרוח הטובה

  לציבור שהגיע והשתתף. -וכמובן 

 

לקראת החג הצטיידנו בכיסאות פלסטיק  

נוספים לטובת התפילות והשיעורים 

המתקיימים עדיין בחוץ. אנו מבקשים לא 

לקחת/להעביר כיסאות ממתחם בית הכנסת 

 לטובת פעילות אחרת ללא תיאום מראש. 

 תודה



 
 צביקי וייל  | משולחן מנהל הקהילה  

 לכולכם שלום, 

למען תושבי קו העימות. היכולת להרים אירוע כזה במהירות,  ומההתגייסות שמחתי והתרשמתי עמוקות מהפנינג

יעילות ומקצועיות היא יוצאת דופן. השילוב התמיכה של המשימתיות של הקיבוץ והכוחות של הקהילה, היא מכפיל 

 כוח עצום, ושאפו גדול לכל העושים במלאכה.

ואיתי.       ההנהלה אישרה את יעל מילר כרכזת ו. חינוך, וכבר נערכו איתה פגישות עבודה עם ההנהלה, עם הועדה

יעל מביאה איתה מקצועיות, ידע וניסיון רב, ויחד עם ועדה איכותית ומסורה אנו תקווה להצלחות גדולות בתחום. 

 הקיץ המתקרב. -האתגר הגדול העומד לפתחנו 

נפרדנו מירון שושנה, שריכז את התחום מטעם ועדת תכנון לאורך תקופה ארוכה, ועשה זאת על הצד הטוב  -בגינון 

מוזמנים  -ביותר. תודה גדולה! מעתה, תושבים המעוניינים להסב את תשומת הלב לנושאי גינון הזקוקים טיפול 

  לעשות זאת דרך אפליקציית "מקומי" בלשונית שירות.

 גז.-מצורף פרוטוקול הנהלה, בע"ה בקרוב תתקיים אסיפת חברים בזום בנושא הביו

 

 אני מזכיר את האפשרות למעוניינים בכך לקבל את דף המידע בצורה מודפסת ע"י פניה במייל לסיגל. 

 שבת שלום!

 

 

 
 

 מכתב ממשפחה מהדרום שהתארחה אצל נעמי ויעקב דהן:

 לקהילת מעלה גלבוע המדהימים!

 “למען אחי ורעי...”

 אלפי תודות על אירוח מכל הלב.

 על הפנינג מושקע, מפנק ומרגש.

 על החיוכים המרגיעים של כל חבר קיבוץ שפגשנו.

 ועל הכנסת אורחים שמרחיבה את הלב.

 אין לנו מספיק מילים כדי להודות לכל הפועלים כדי לסייע לתושבי הדרום ולאפשר ימים של רגיעה ונחת. 

 ה על המפגש עם אנשים כמוכם ומאחלים לכם כל טוב, “אז בשמם ובשמנו אנחנו מודים לקב

 שפע שמחה וברכה בכל. 

 אירית, שני, יונית ונעמי דהן. -תודה לאלה שהכרנו

 ואלו שפועלים מאחורי הקלעים.

 

 מוזמנים אלינו, בימים רגועים יותר...

 משפחת בראל



 1/00/01ועד הנהלה מס'  פרוטוקול ישיבת
 

 מתיישבי מעלה גלבוע אגודה להתיישבות קהילתית :  שם האגודה

 10.5.01:  תאריך הישיבה

 6:  מספר חברי ועד הנהלה

: יצחק ריבלין יו"ר, מורן מילוא, אילת צביאל, יאיר גרינבוים, מוריה עדן, צדוק ליפשיץ,  שמות המשתתפים בישיבה
 משה כץ

, דובי מילר יו"ר קיבוץ, שוקי קרביץ מזכיר קיבוץ, צביקי וייל מנהל קהילה, יעל מילר מרכזת ו. חינוך, ארנה מוזמנים:
 מרכז ו. איכות הסביבה. –מרכזת משק, הראל קאופמן  –בשיא לבר"ן 

 סדר היום של הישיבה:

 אישור פרוטוקול

 הצגת ואישור המינוי של יעל מילר למרכזת ועדת חינוך

 שינוי הסכמי ביוגז

 עדכוני מנהל קהילה

 

 החלטות:

 

 : אישור פרוטוקול ישיבה קודמת  1סעיף מספר 

 החלטה : הפרוטוקול אושר.

 

 : הצגה ואישור המינוי של יעל מילר למרכזת ועדת חינוך  2סעיף מספר 

 : דיון

מרכזת ו. חינוך   יעל מציגה את עצמה ואת הדרך בה היא רואה את תפקיד .סקירת הפגישה של צביקי ויצחק עם ו. חינוך
את אתגרי הקיץ המתקרב והעבודה מול הועדה, את החזון לייצור תשתית של עבודה, שפה הוליסטית וממשקים  –

ילדים מחוץ למערכת, ונדליזם, הסעות   -משותפים בין ההורים לועדה להנהלה. עיסוק בנושאים חינוכיים פריפריאליים 
 ועוד. ייצור קשת רחבה יותר של מענים מותאמים.

 : יעל אושרה פה אחד כמרכזת ו. חינוך.החלטה

 

 :3סעיף מס' 

 (התקיים דיון בהשתתפות ארנה והראל בבקשת הקיבוץ לגבי מתקן הביוגז )מצורף מכתב בקשה(

 דיון:

הראל מתאר שועדת איכות הסביבה דנה ארוכות בנושא, והחליטה פה אחד שאין סיבה מהותית או מקצועית להתנגדות. 
בדיון בהנהלה, כלל חברי ההנהלה מסכימים עם המלצת הועדה, לאשר את הבקשה באופן זמני עד התאוששות הרפת 

 במירב,  אך חושבים שנכון יותר חברתית ומנהלית להעביר את ההחלטה לדיון באסיפה והצבעה. 

הגברת האמון והשקיפות, מערכת היחסים בין הקיבוץ לקהילה, היכרות של חברים חדשים עם  –הסיבות החברתיות 
 מערך ההסכמות ומניעת המטרדים וכו'.

 כשם שההסכמים אושרו באסיפה כך גם שינוי שלהם.  –הסיבה המנהלית 

 להעביר את הנושא לדיון והצבעה באסיפההחלטה: 

 

עדכוני מנהל קהילה: נמסר דיווח על התקדמות תהליך החפיפה והכניסה לתפקיד, על תחילת בדיקה של נושא תשתיות 
ש"ח מתוך תקציב בצ"מ לצורך הגשת בקשה לקרן עזבונות בשנת  ///,6התקשורת ביישוב. אושרה בקשה להוצאה של 

0/00 . 

 

 



 גז-עדכון להסכם הסרת מטרדים ביו

מיגל דוראל ביו אנרגיה לבין אגודת מתיישבי מעלה גלבוע ישנה הסכמה על הגבלת  –ע"פ ההסכם שנחתם בין היזמים 
 מקור החומרים שיתקבלו למתקן . מצ"ב הסעיף הרלוונטי )מתוך ההסכם(:

 ב. קליטת חומרים

 המתקן יקלוט את החומרים הבאים בלבד: פרש רפתות ולולים ופסולת גזר. (1

 המתקן יקלוט חומרים מהקיבוצים מעלה גלבוע ומירב בלבד. (2

 הנושא מוזכר גם כתנאי בהיתר הבניה של המתקן.

 

מתקן הביו גז אמור להיות מוזן בעיקר מפרש הרפתות של מעלה גלבוע )רפת יחידה( ושל מרום גלבוע ) הרפת במירב, 
 פרש...(. 0פרות ופי  0רפת כפולה עם פי 

לצערנו בחודשים האחרונים מתמודדת רפת מרום גלבוע עם מחלת שחפת שתקפה את העדר. המשמעות היא שרוב העדר 
כבר הושמד ומניסיון של שתי רפתות שהתמודדו עם המחלה הזו בשנתיים האחרונות נראה שככל הנראה יהיה צורך 

 להשמיד את כל העדר, ולהקים אותו מחדש.  

 גז המשמעות היא שיש חוסר משמעותי מאוד בחומר להפעלתו.-מבחינת מתקן הביו

אנחנו מקווים מאוד שרפת מרום גלבוע תתאושש במהרה ותחזור לאיתנה אולם יש להיערך לתרחיש שההתאוששות 
 .0/01תימשך תקופה ארוכה. המתקן נמצא כרגע בבניה וצפוי להיכנס להפעלה מלאה בסוף שנת 

 

בשל המצב הבלתי צפוי והקיצוני אליו נקלעה רפת מרום גלבוע פנו היזמים בבקשה לאפשר חריגה מההסכמות לתקופה 
 קצובה בלבד.

על מנת להשלים את הפער שנוצר היזמים מעוניינים לפנות לרפת אחרת בעמק )אחת גדולה או שתיים קטנות( על מנת 
 לקחת ממנה את הפרש לטובת הפעלת המתקן.  

 

כאמור, ההסכמה להשתמש בחומר מההר בלבד היא גם תנאי בהיתר הבנייה של המתקן שנגזר מההסכמות הקהילתיות. 
ארנה שוחחה על כך עם מייק ארליך מהנדס המועצה אשר הבין את הסיטואציה אליה נקלע הפרוייקט. הוא ישקול 

בחיוב לאשר חריגה מהתנאי להיתר ובתנאי שהיזמים והקהילה יגיעו להסכמה ולאחר מכן יש להציג את הנושא בוועדת 
 איכות הסביבה של המועצה על מנת שתתן את המלצתה.

 

 הנושא הוצג על ידי אֹרנה לוועדת איכות הסביבה של מעלה גלבוע. -בשלב ראשון

 לפגישה הוזמן גם מתן יפה מחברת דוראל מהנדס הפרוייקט על מנת לתת הסבר טכני על התהליך.

חברי הועדה הבינו את המצב המורכב אליו נקלע הפרוייקט אך עם זאת ביקשו להדגיש כי מדובר בחריגה משמעותית 
 מאוד מההסכמות אליהן הגענו וכל זה עוד לפני שהמתקן התחיל לפעול וטרם הוכיח שאינו מהווה מטרד.

 לאור זאת, דורשת הוועדה לתקופת המעבר עד לשיקום רפת מרום גלבוע:

 משאיות בשבוע. 5הגבלה להעלאת עד  (1

 הובלת הפרש יהיה במשאיות מותאמות להובלה מסוג זה ויובלו התאם לתקני החוק המחייבים. (2

 באחריות היזמים לדאוג לניקיון מיידי. -במידה וישפך זבל על הכביש לכל אורך נתיב הנסיעה (3

 גז.-החומר שיגיע מהעמק ייכנס ישירות למתקן המעכל מיד עם הגעתו ולא יאוחסן בשטח הביו (4

 נתיב הנסיעה של המשאיות למתקן יהיה דרך הכביש שעולה ממרכז המבקרים. המשאיות לא ייכנסו דרך הקיבוץ. (5

 הנושא ייבדק על ידי ועדת איכות הסביבה של מעלה גלבוע בתום חצי שנה מהפעלת המתקן (6

 עם חזרתה של רפת מרום גלבוע לפעילות מלאה הפתרון הנ"ל יסתיים. (7

 

 הוסכם שהמלצת הוועדה תובא בפני הנהלת הקהילה להחלטה.



 | אסתר אלכסנדרמן הארכיון 

 ימים קשים עוברים כעת על כולנו. הכול בוער במדינתנו בתוך הגבולות ומחוצה להם. 

שנה בדיוק, מסמך המעיד על ימים בהם מעלה גלבוע הייתה על הכוונת וסבלה מהשכנים  /0נפל לידי מסמך מלפני 

הפלשתינאיים שמעבר לגדר. ולהזכירכם מדובר בשנים בהן לא הייתה קיימת עדין גדר ההפרדה, ועוד טרם הסכמי 

 אוסלו כשהכול היה פתוח וחופשי למעבר משני הצדדים.

 

 (1991מתוך עלי גלבוע שבת פרשת 'נשא' תשנ"א )

 מיכה טיסר -בטחון 

בעת האחרונה יש מפגעים רבים שלי לפחות לא זכורים כמותם בתכיפות ובחומרה. המדובר בשתי הצתות בפקועה: 

דונם חיטה. חבלות בציוד השקיה,  /0 –דונם חיטה. עליית עדר כבשים בהכשרה  /0 –הצתה גדולה ובברקן  -בבקיה 

 אוטומציה וכו'.

חשבה מאד נוכחותנו המסיבית בשטח וזה אומר ששומרי אחה"צ והלילה צריכים לעשות סיורים בשטחי: הלב, 

ההכשרה, ובשטחיים הצפוניים. מידי שעתיים יש לבצע סיור מקיף כזה. במידה ולא נקפיד על רכושנו האירועים 

 יחמירו ויסלימו והפיגועים יתקרבו לבתינו ונפשותינו.

לא לוותר ולא לרחם. תגובה על ההצתות והפגיעות  –לגבי תגובה במקרה של התקלות יש להגיב בחומרה ובתקיפות 

בפועל יש לגבש ולהגיב. יש נוכחות של מג"ב, צבא ומשטרה. אך אם לא נדאג לשמור על עצמנו ורכושנו, אין לנו זכות 

 לתבוע זאת מאחרים. מה עוד שאפשרויותינו להגיב שונות ואינן מוגבלות.

 מקובי או ממני. –הבהרות בע"פ 

 

 הקטע המקורי:

 



 תבור-|  חנה כהןסיכום  -משדה החינוך

 קהילה יקרה ואהובה!

שישה חודשים שמשתי כמנהלת זמנית בחינוך החברתי הנפלא הזה; זמן שאפשר לי להכיר עוד את הדורות הבאים, 

 ולהתוות דרך, עולם תוכן, ושיחה משמעותית. -המבוססים על כוח פנימי -ליצור עוד ועוד פרויקטים

 אני שמחה על ההזדמנות והאתגר שניתנו לי בתקופה הכי מאתגרת, שאף מוח אנושי לא יכל לדמיין.

 והנה עולה הסיכום לתקופה זו:

 ו':-כיתות א'

 -ד' ניתן מענה מטעם החינוך אך ורק בימי חופש )בהם שימרנו מסורות ועבדנו עם אפס צוות ובכל זאת -לכיתות א'

 הייתה הצלחה והנאה רבה(.

ו': לאורך השנה, עד החזרה מלאה ללימודים מטעם משרד החינוך, קיימנו פעילות חברתית בימי ג'. התחלנו  -כיתות ה'

והורים מתנדבים מתלווים לעשייה, והמשכנו עד פסח. ובסוף אף הייתה מדריכה  -לפני ראש השנה, כשאני מובילה

 לילך רובינסון; תודה לילך! -קבועה

 במקביל מתקיימים לימודי חברותות ופרויקט של עשיית חסד תחת שנת הבר0ת מצווה.

התחילו עם ימי 'היזמות', וחלקם ממשיכים ופעילים עד היום. שלושה מפגשים בחודש, בימי שישי, בעלות  -חוגי נוער

 בהובלת הנוער. -₪ /5סמלית של 

 י"ב:-כיתות ז'

עם הודעת סגירת מערכת החינוך הבלתי פורמלי בדצמבר, בה נסגר הגולל על מה שהיה )כל הצוות שהיה פוטר, עכב 

 י"ב כרכזי נוער:-משבר הקורונה והכלכלה(. מכאן ניתנה לנו הזדמנות לחזור ולפעול עם כיתות ז'

 ח' עם אביעד ספראי וחנה כהן תבור-כיתות ז'

 י' עם אילן היימן -כיתות ט'

 י"ב עם חנה כהן תבור-כיתות י"א

 היה תהליך, חשיבה והשתדלות רבה. אני מאמינה שמשהו בהחלט נבנה על אף שהדרך עודנה נמשכת לאורך.

חגגנו באופן מרשים את שבת ארגון. הפעולות המשיכו עד כמה שניתן לאורך הדרך. ואפילו זכינו  -בני עקיבאבמסגרת 

בפרס "צוות הדרכה הטוב בקורונה" מטעם בני עקיבא הארצי. גם יצרנו קשרים מרשימים עם בני עקיבא )המזכ"ל 

בחר לבקר אצלנו(. אין ספק שתפארת הקומונרית היא כוח אדיר בכל הובלת הסניף, והיה כיף לעבוד איתה לאורך כל 

 התקופה, תודה תפארת!

גם צוות נחשון שקם השנה היה לאגדה, בהובלת אילת סלוטניק. הם היו לעזר תפעולי בחודש ארגון ואף המשיכו 

בחשיבה ועשייה בחנוכה ובכלל. יפה היה הקשר שנרקם עם משפחתו של יוסי ברנר )המצבה שלו בעליות לקיבוץ(, בכדי 

מי להדרכה ומי לגרעין  -לתת יד בשמירה וניקוי האנדרטה שלו פעמיים בשנה. בקרוב יפוצלו חברי וחברות כיתה ט'

 נחשון.

אתם כוח אדיר בהובלה, זיקה והתווית דרך חינוכית  -זו הזדמנות נוספת להודות לכל צוות ההדרכה של בני עקיבא

 ומוסר לילדם ולילדות שאתם מדריכים. ישר כוח!!

לאורך הקורונה, לצד שמירה על הנחיות בסיס באופן מיטיבי, הצלחנו לקיים שיגרת מה )שלשמחתנו לא הכניסה 

 קבוצות לבידוד(:

 



הקמנו מערך 'סיירת קורונה', בה לקחו חלק המונים מהנוער לליווי משפחות בעת בידוד. המצאנו את המושג "שלום 

 בו מבודדים זכו לראות פנים חדשות ותשומת לב. ועוד סייענו בידי צרכי ועדות שונות בחדווה. -בחלון" 

 המשכנו להחזיק על אש קטנה שיעורי תגבור לימודים בהתאמה לצרכי הנוער.

שימרנו מסורות עבר ועיבינו אותם: מרוץ הלפיד, יום מחתרות, שמחת אדר, אריזת מתנות לאביונים יציאת מצרים 

 ותיקון ליל שבועות.

 פתחנו חדר מוסיקה )תופים, אורגן וגיטרה( שמשמש את הנוער ובאחריותו.

 מניינים: אחד לכלל הנוער אחת לחודש; והשני תפילת נערות אחת לחודש. 0הקמנו 

 הפנינג לתושבי קו העימות(. -כל זה לצד השתתפות בטקסי הקהילה בשירה, עזרה ובשמחה )הסנונית האחרונה

ולצד כל המוזכר, הכלנו וליווינו את כל הקורות המתרגשים ובאים עלינו בשנה עמוסה זו. הלוואי ונדע כולנו ימים 

 טובים.

 בלעדיכם זה לא היה קורה! שלי שלכם!! תודה רבה. -אילן ואביעד

: מבחינת בנות שרות הצלחנו בכוחות משותפים וחדורי מוטיבציה עם שני סקיסט להעלות אל ההר ארבע שרות לאומי

בנות שרות לשנת תשפ"ב. שלוש מהן בשנה שניה של השרות, ואחת בשנה ראשונה. הבנות בעלות יכולות, ראש ונכונות 

 להפוך לחלק ממשפחת קהילת מעלה גלבוע הרחבה. דירת השירות כמעט שלמה מבחינת נראות ורהוט, ב"ה!

 תודה על השותפות הברוכה ובהצלחה!! -שני

: את תחילת עבודתי ליוותה חבורת אמהות מעוררות השראה. אני מודה להן על הביחד והחשיבה למינוף יזמיות

כולנו כקהילה למדנו יסודות   -החינוך החברתי, אתן הייתן כוח רב לי ולקהילה כולה. אני מודה לכן על ההיות והעשייה

 על חינוך משמעותי שהשפיע על המערכת, על הנוער ועל הילדים. תודה.

 -תודה לכל חברי הוועדה על ההיענות, החשיבה והניסיון הכן והנכון ליצר מענה ועשייה -הקמת וועדהועדת חינוך: 

 אומנם רק התחלנו, אבל אני מאחלת לכם המון הצלחה בהמשך.

 בהצלחה! -יעל מילר -בימים אלה נכנסה רכזת לוועדת חינוך

 

 :באופן אישי

נכנסתי לתפקיד מתוך אהבת אמת לנוער, לקהילה ולערכי החינוך שהם נר לרגלי. לאורך כל הדרך, גם אם היה מעייף, 

בעיקר חייכתי בהנאה מהזכות, היצירה והעשייה הברוכה. עכשיו, כשמתחילים לראות את העבר השני של הקורונה, 

חשוב ליצור יציבות. שמחתי לעמוד בראש העשייה, ללבות אותה להתאהב ושוב להתאהב. אני מאמינה כי מה שצריך 

 באמת זה ניהול קבוע שיוביל את המערכת אל היעד הבא.

 הגדרת התפקיד כפי שהמליצה והכריעה ההנהלה )פיצול התפקיד ושינוי השכר( אינה מתאימה לי.

הדלק  -תודה לכל האנשים והנשים שעטפו אותי במילים חמות והערכה לאורך התקופה. זה היה מאוד משמעותי 

כי על אף המורכבות זו ברכה  -האמיתי להמשיך בעשייה. שנדע להמשיך להיות קהילה מגוונת, רבת קולות ומכילה 

 גדולה.

אני לא נעלמת. עדיין אלווה את שכבת הגיל שאני מדריכה. אני רק מפנה מקום לטובת המנהל0ת  -להסיר כל ספק

 הבא0ה.

 

 חנה
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